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 חטיבת הזרעים                                   

    
 ל"פורום יבו

 מניעת מחלות בצמחיםלפעולה וקרה ב, וזמהי         
 3192דצמבר  91 

031131 
 :לכבוד

 ,חברי חטיבת הזרעים
 

 3152דצמבר  51,  סיכום מפגש השקה: הנדון
 

גבי ( נטיקס'הזרע ג) צבי עמית, ( נטיקס'גהזרע )רמי דר( נטה זרעים גדרה'סינג) אמנון עשת:  השתתפו

( חישתיל) אמנון קורן( חישתיל) עמית דגן( נטה זרעים גדרה'סינג) אברי זוהרי( חטיבת הזרעים) אונגר

 אייל ורדי( צ"שירותים הגה) ראול קליינרמן( צ"שירותים הגה) שלומית ציוני( שורשים) שגיא מלאכי

יוסי ( ארגון מגדלי ירקות) אלי אהרון( ויסדום סידס) מי וינדלרי'ג( סולי)מאיר שני (  ן זרעים'אוריג)

  .(איגוד לשכות המסחר) ערן טל(  ארגון מגדלי ירקות) ארזי

 

אנחנו מקווים שיהיה . תודה רבה לכולכם על שהקדשתם מזמנכם למפגש החשוב הזה, חברים, ראשית

פות תאנחנו שמחים על ההשת. "שבו מתחיל מסע ארוך וגדולצעד ראשון קטן ": זה כמאמר הכתוב

מלכתחילה בהיותו מקום התוועדות של כי סוד הצלחתו טמון , זמנו למפגש המלאה של הגורמים שהו

באותו מקטע שבו אנחנו , ולטובתם של החקלאים והחקלאות הישראלית, כל מי שעוסקים בתחום

 .גידול ירקות מאכל בישראל, פועלים

 

 :תקציר הדברים שנאמרו

והשתלשלות האירועים , פתח את המפגש בהצגת הרקע של המהלך: (ר החטיבה"יו) אמנון עשת

 . שהביאו את חטיבת הזרעים ליזום את המהלך

הציג את עקרונות הפורום ואת הקווים העיקריים המנחים : (מנהל מקצועי של החטיבה) גבי אונגר

 .את הקמתו

ת להמחשת הרעיון של מדיניות הציג מספר דוגמאו: (נטיקס'הזרע ג, מנהל מקצועי) צבי עמית

מוסכמת ופרטיכלים מקצועיים המנחים התנהלות הנוגעת למדיניות פיטוסניטרית קפדנית לאורך 

 .שלבי שרשרת היצור

ין בדיקות ימציג את הקושי הניצב בפני המשתלות בענ(: מנהל הגנת הצומח חישתיל) אמנון קורן

להקפיד הקפדה יתרה גם כאשר ישנה תעודת  והצורך,  בריאות הזרעים המתקבלים מחברות הזרעים

 .בריאות כנדרש

ה כוללת ושתוף יומדגיש את הצורך בראי, מברך על הקמת הפורום: (ין זרעים'ל אוריג"מנכ) אייל ורדי

 .כולל כמובן המעבדות, פעולה בין כל הגורמים

ת תוצאות שונות מדגיש את הבעיה של קבל: (נטה זרעים גדרה'בטחת איכות סינגמנהל א) אברי זוהרי

מדגיש את הצורך בהאחדת . בין השאר בגלל נוהלי בדיקה שונים, של בדיקות זרעים ממעבדות שונות

 . הליכים
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–מדגיש את החשש ממגמה של הסרת אחריות על ידי מודלים כמו ה (: חישתיל, ל "מנכ) עמית דגן

GSPP   הליכים נכונים בכל  שמנסה להסתפק בהצגת הסמכה של הארגון ולא להקפיד על, בהולנד

מזהיר בפני המצב בישראל שאיננו מטיל שום !  צריך לקחת אחריות ולא להסיר אחריות. מצב

ואין דרישה לעמוד במינימום נוהלי אבטחת איכות , משתלה חדשה, לדוגמה, אחריות על מי שמקים

עמית מתריע בפני קונפליקט בין הפורום הזה .  ואין רגולציה על משתלות ואין אכיפת נוהלים, כנדרש

מדגיש את .  ובין המגדלים אם כתוצאה מהמהלך יחמיר הקנט את הקריטריונים לפיצויי המגדלים

 .וף מידע חיוני בין כולםהחשיבות של שקיפות מלאה ושית

ומאד , שמחה על ההזמנה שקיבלו להשתתף בפורום( : צ"שירותים להגה, ממונה  יבוא) שלומית ציוני

כפי שלעיתים היא מרגישה , ולא לעמוד מהצד השני של המתרס, מקווה לרגיש בו כחלק מהצוות

אלא רק , זמן אמיתימתריעה על כך שמידע שנמצא בשטח איננו מועבר אליהם ב. בדיונים אחרים

אילו היו מקבלים מהחקלאים או מהמשתלות וחברות הזרעים מידע . אחרי שכולם כבר יודעים

 . היו יכולים לפעול בכמה מקרים למניעה והפחתה של נזקים גדולים יותר, במועד

שעשוי להערכתו להיות בסיס , מברך על הקמת הפורום: (משתלת שורשים, ל "מנכ) שגיא מלאכי

מעלה את הצורך לצרף לצוות גם ייעוץ משפטי של מי . יסודי שיש לחולל בענף לעת הזאת לשינוי

על מנת לתת תוקף למהלכים שנעשים ולהקטין את ההזדקקות לדיונים , שמתמצאים היטב בתחום

 . בבתי משפט בעתיד

של  מציין את החשיבות הרבה(: צ"השירותים להגה, ממונה ביקורת חומרי ריבוי) ראול קליינרמן

מתריע על כך שלאחרונה אנחנו  מאבדים את השליטה על . השקיפות בין הגורמים ושיתוף הידע

למעשה . ה הגדולה בהיקף הפעילות של ענף הזרעים וחומרי הריבוי בישראליהאירועים בשל העלי

מערך האכיפה הרגולטורית איננו יכול למלא את תפקידו כראוי בגלל הפער בין הצרכים העולים 

 . בים המוגבלים העומדים לרשות הרגולטורוהמשא

ומצהיר על הזדהות , מברך על הקמת הפורום: (ארגון מגדלי ירקות , יועץ מקצועי) אלי אהרון

מציין את האירועים האחרונים בנושא האבטיח כדוגמה . המגדלים עם מטרות הפורום כפי שהוצגו

שהביאו לפתרון סביר , חברת הזרעיםהמשתלות ו, חברת הביטוח קנט, לפעולה משותפת של המגדלים

בניהול אביב  CGMMVשל  הפרויקטובעקבות זאת גם את הקמת .  בלי הזדקקות לבתי משפט

 . דומברינסקי מוולקני במימון ממשלתי

 

על פי הקווים , ועל תמיכה בהתחלת הפעילות בהקדם" יבול"הוחלט על הקמת הפורום : לסיכום

 ( שהוצגה למשתתפים במהלך הפגישהמצורפת המצגת )   .שהוצגו בפגישה

 

 
 חטיבת הזרעים, גבי אונגר: רשם

 
 


